
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 23/2013 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 523/2013                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Καθορισμός τιμήματος για την παραχώρηση της 
χρήσης σχολικών χώρων πρωτοβάθμιας 
εκπαίδευσης σε συλλόγους, οργανισμούς κ.α. 

 
         Σήμερα 30 Σεπτεμβρίου του έτους 2013 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 19:00 
συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του 
Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με 
ημερομηνία 26-9-2013 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, 
τους Προέδρους Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, 
τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του 
άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  33 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Θ. Θεοδωρίδης, 2)Γ. Μιχαηλίδης, 3)Ν. Τσιαμήτρος, 
4)Β.Σταυροπούλου, 5)Ε. Αρχοντάκη, 6)Π. Παυλίδης, 
7)Τ.Χατζηαθανασίου, 8)Θ. Αγγελίνας, 9)Λ. Πουλασουχίδης, 
10)Κ.Βοργιαζίδης, 11)Ν. Μωυσιάδης, 12)Χ. Κούτρας, 
13)Ν.Μαυροκεφαλίδης, 14)Α. Καγκελίδης, 15)Μ. Παπαϊωάννου, 
16)Θ. Κορωνάς, 17)Γ. Κάκαρης, 18)Β. Παπαδόπουλος, 
19)Α.Δέλλας, 20)Α. Νεστορόπουλος, 21)Α. Γκαμπέσης, 
22)Κ.Κοστογλίδου, 23)Α. Βασιάδης, 24)Β. Γιαννουλάκης, 
25)Χ.Τσιούντας, 26)Ε. Γουναράς, 27)Γ. Σουμπέκας, 
28)Κ.Παναγιωτίδης, 29)Δ. Γκέκα, 30)Α. Παπαδόπουλος, 
31)Σ.Κουμτσίδης, 32)Γ. Μελιόπουλος, 33)Ι.Αγγέλογλου. 

Δ. Δάσκαλος, Μ. Σουμελίδης, 
Χ.Γαϊτάνου, Κ. Κουτσαντάς, 
Β.Λυκοστράτης, Α. Λαζαρίδης, 
Λ.Τσαβδαρίδης, Ι. Σοφρόνωφ 
 

          Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                   Απών Πρόεδρος 
            & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                           Τ.Σ. Νέων 

Σ.Ασλάνογλου, Χ. Δουλγερίδου, Α. Βοργιαζίδου, Ι. Παπαδόπουλος Κ.Καπανίδης 
Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Δ. Κουλουριώτης, Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσιου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, 
Α.Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Α. Κακαγιάννης, Α.Ορφανίδου, Η. Μπατσαράς, Σ. Ρίσσου, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, 
Κ.Νένος, Χ. Τσανασίδης, Ν. Αγγέλου, Ι. Καπετανίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, 
Μ.Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 
Σημείωση: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 510/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ.Κ.Παναγιωτίδης και προσήλθε ο 
κ.Α.Βασιάδης. 
2) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 1ου τακτικού θέματος προσήλθε ο κ. Κ.Παναγιωτίδης 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 512/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Α.Βασιάδης, Χ.Κούτρας. 
4) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 513/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ν.Μωυσιάδης, Α.Βασιάδης, Χ.Κούτρας. 
5) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 515/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Κοστογλίδου, Α.Βασιάδης. 
6) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 517/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α.Γκαμπέσης, Ε.Αρχοντάκη και προσήλθαν οι κ.κ. 
Α.Βασιάδης, Κ.Κοστογλίδου. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 518/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Β.Γιαννουλάκης, Ε.Γουναράς και προσήλθαν οι κ.κ. 
Α.Γκαμπέσης, Ε.Αρχοντάκη, Σ.Κουμτσίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 519/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ.Παναγιωτίδης 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 522/2013 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Β.Γιαννουλάκης, Ε.Γουναράς, Κ.Παναγιωτίδης 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 523/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Γ.Κάκαρης. 
11) Κατά τη συζήτηση του πρακτικού επί του 13ου τακτικού θέματος αποχώρησαν οι κ.κ. Κ.Κοστογλίδου, Γ.Μελιόπουλος, 
Α.Δέλλας 
12) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 524/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Ι.Αγγέλογλου. 
13) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 530/2013 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Γ.Μιχαηλίδης, Χ.Τσιούντας, Δ.Γκέκα, 
Θ.Θεοδωρίδης και προσήλθαν οι κ.κ. Γ.Κάκαρης, Α.Δέλλας. 
14) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 534/2013 απόφασης αποχώρησε ο κ. Σ.Κουμτσίδης. 



Στη συνέχεια ο πρόεδρος, εισηγούμενος το 12ο θέμα της ημερήσιας διάταξης, έθεσε 
υπόψη του συμβουλίου την αριθ. 17/2013 απόφαση της Δημοτικής Επιτροπής Παιδείας Δήμου 
Βέροιας, με την οποία αυτή εισηγείται: 

O πρόεδρος εισηγούμενος το 2ο θέμα της ημερήσιας διάταξης εξέθεσε στην επιτροπή ότι 
με την αρ. 49/2013 απόφασή της, η Σχολική Επιτροπή Πρωτοβάθμιας Εκπαίδευσης προτείνει το 
τίμημα των 5 ευρώ την ώρα για παραχώρηση σχολικών χώρων σε συλλόγους και οργανισμούς 
από 01/10/2013. Στους συλλόγους γονέων και κηδεμόνων καθώς και σε δημοτικά προγράμματα 
να παραχωρούνται δωρεάν. 

Πρόεδρος: Η Α΄/θμια Σχολική Επιτροπή εισηγείται για καθορισμό τιμήματος 5 ευρώ την 
ώρα, είναι σε συμβολικό επίπεδο. 

Μπέκης: Μέχρι τώρα δεν πλήρωναν κάποιο τίμημα; Ποιος φροντίζει για την καθαριότητα 
των χώρων αυτών;  

Αρχοντάκη (πρόεδρος Α΄/θμιας Σχολικής Επιτροπής): Όχι, δεν πλήρωναν. 
Μπέκης: Για φέτος να υπάρξει η ελάχιστη καταβολή. 
Ζευγαρόπουλος: Αν ο χώρος είναι μικρός, δε θα πρέπει και η συνδρομή να είναι 

μικρότερη; 
Πρόεδρος: Προτείνω 3 ευρώ την ώρα ως ελάχιστο τίμημα.  
Και κάλεσε την επιτροπή ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Η Δ.Ε.Π. μετά από διαλογική συζήτηση, αφού έλαβε υπόψη : 

1. Την εισήγηση και πρόταση του προέδρου. 
2. Τις απόψεις των μελών. 
3. Την με αριθ. 49/2013 απόφαση της Σχολικής Επιτροπής Α΄/θμιας Εκπαίδευσης Δήμου 
Βέροιας  

 
Αποφασίζει  Ομόφωνα 

 
Α) Εισηγείται να καθοριστεί από 01/10/2013 το συμβολικό χρηματικό ποσό των 3,00 

ευρώ την ώρα, ως τίμημα (αμοιβή) για την παραχώρηση της χρήσης σχολικών χώρων 
πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης σε συλλόγους, οργανισμούς κ.α.., για την κάλυψη αναγκών τους, 
εκτός των σχολικών χώρων που θα παραχωρούνται σε συλλόγους γονέων και κηδεμόνων και για 
τις ανάγκες υλοποίησης των δημοτικών προγραμμάτων. 

Β) Το ανωτέρω ποσό θα καταβάλλεται στη Σχολική Επιτροπή. 
Γ) Οι παραχωρήσεις θα επιτρέπονται με τις παρακάτω προϋποθέσεις: 
1. Να μην παρεμποδίζονται η εύρυθμη λειτουργία και η διεξαγωγή εκδηλώσεων του 

σχολείου. 
2. Να φροντίσουν μετά την εκάστοτε χρήση να παραδίδονται οι χώροι τακτοποιημένοι 

και καθαροί καθ' όλα έτοιμοι για τη λειτουργία του σχολείου.  
3. Να αναλάβουν να αποκαταστήσουν άμεσα οποιαδήποτε φθορά ή ζημία που έγινε 

κατά τη χρήση του, καταβάλλοντας σε κάθε περίπτωση και τις επιπλέον δαπάνες 
φωτισμού, θέρμανσης και ύδρευσης. 

4. Να τηρούνται κατά τη χρήση όλοι οι κανόνες ασφαλείας. 
5. Για τη φύλαξη και ασφάλεια των κτιρίων, υπεύθυνοι είναι οι πρόεδροι του κάθε 

συλλόγου, οργανισμού κλπ.. 
6. Στις περιπτώσεις που ο σύλλογος, οργανισμός κ.α. δεν ανταποκρίνεται σ΄ αυτές τις 

προϋποθέσεις και δημιουργεί προβλήματα λειτουργίας ή καθαριότητας, τους 
αφαιρείται το δικαίωμα χρήσης των σχολικών χώρων (Γ1/153/567/1-5-88 ΥΠΕΠΘ). 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Κοστογλίδου: Τα 3€/ώρα είναι ένα πρόσθετο ποσό, πέρα από την υποχρέωση των 

συλλόγων να πληρώνουν για τα έξοδα λειτουργίας των αιθουσών; 
Γκαμπέσης: Κάποιοι σύλλογοι επιθυμούν και χρειάζονται θέρμανση. Συμπεριλαμβάνεται 

στα 3€/ώρα; 
Υπάρχουν σύλλογοι που εισπράττουν συνδρομές από τα μέλη τους και μάλιστα σε 

ορισμένες περιπτώσεις δεν είναι λίγα. Αυτοί οι σύλλογοι γιατί να πληρώνουν μόνο 3€/ώρα, όσο 
δηλαδή κι ένας μικρός χορευτικός σύλλογος που δεν εισπράττει συνδρομές από τα μέλη του;  



Θα πρέπει επομένως να γίνει διαχωρισμός των συλλόγων, σε αυτούς που έχουν έσοδα από 
τα μέλη τους και σε αυτούς που δεν έχουν. 

Στα 3€/ώρα συμπεριλαμβάνεται κι η καθαριότητα του χώρου; 
Γιαννουλάκης: Έχετε προϋπολογίσει πόσα περίπου χρήματα θα εισπράξετε από την 

παραχώρηση των χώρων; 
Μελιόπουλος: Γράφετε στην απόφαση της ΔΕΠ, ότι οι ζημιές που προκλήθηκαν από τη 

χρήση του χώρου θα αποκαθίστανται. Τότε τα 3€/ώρα για ποιο λόγο να δίνονται; Για να έχει 
κέρδη η Σχολική Επιτροπή; 

Το κόστος που καλούνται να πληρώσουν οι σύλλογοι δε θα το μετακυλήσουν στα μέλη 
τους; 

Την απόφαση για το που θα παραχωρούμε την αίθουσα θα την πάρει η Σχολική Επιτροπή; 
Μωυσιάδης: Έχει προηγηθεί κάποια μελέτη για το ωριαίο π.χ. κόστος θέρμανσης ή 

φωτισμού; Θα παρέχουμε θέρμανση; Μήπως πληρώνουν μόνο για την αίθουσα; Παροχές θα 
έχουν; 

Παυλίδης: Το ποσό αυτό αφορά και αθλητικούς συλλόγους για αίθουσες που έχουμε ήδη 
δώσει; 

Στο ποσό αυτό συμπεριλαμβάνεται η καθαριότητα ή είναι επιπρόσθετα έξοδα; 
Η διαδικασία της είσπραξης ποια είναι; Είναι νόμιμη; 
Καγκελίδης: Επειδή άλλες αποφάσεις παίρνει κάθε σχολική επιτροπή, προτείνω να 

αναβληθεί το θέμα και να έρθουν με κοινή πρόταση οι σχολικές επιτροπές. 
Πρόεδρος: Ποια είναι η ερώτησή σας κ.Καγκελίδη; 
Καγκελίδης: Εγώ λέω να υπάρχει κοινή πρόταση, για να μην υπάρχουν αντιθέσεις στα 

θέματα της θέρμανσης και του φωτισμού.  
Στη σχολική επιτροπή Β΄/θμιας εκπαίδευση υπάρχουν στοιχεία και μετρήσεις για το 

ηλεκτρικό ρεύμα που καταναλώνει κάθε γυμναστήριο.  
Ας έρθουν λοιπόν οι δυο σχολικές επιτροπές με ενιαία πρόταση σε συνεργασία με την 

επιτροπή παιδείας. 
Μαυροκεφαλίδης: κ. Μελιόπουλε, όσον αφορά τον τρόπο με τον οποίο δίνονται οι 

αίθουσες, να σας ενημερώσω ότι πρέπει πρώτα από όλα να γίνει αίτηση του φορέα στη σχολική 
μονάδα, η σχολική μονάδα διαβιβάζει την αίτηση με την εισήγησή της στη σχολική επιτροπή, η 
οποία κατόπιν συνεδρίασης αποφασίζει-προτείνει στη ΔΕΠ κι η ΔΕΠ κάνει την τελική πρόταση 
για την παραχώρηση των χώρων κι  η Δήμαρχος τελικά αποφασίζει.  

Τα χρήματα αυτά θα είναι επιπρόσθετα, αλλά μέσα στο απόσπασμα της απόφασης της 
ΔΕΠ γράφουμε και τους όρους παραχώρησης που μας θέτουν κι οι διευθυντές. Τα 3€/ώρα είναι 
επιπλέον της δαπάνης, γιατί άλλωστε οι περισσότεροι σύλλογοι εισπράττουν συνδρομές.  

Εμείς δεχθήκαμε μια πρόταση από τη σχολική επιτροπή πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης, θα 
παρακαλέσω την πρόεδρό της να μα πει τις απόψεις της. Πάντως σε κάθε περίπτωση, μια πράξη 
αναλογισμού από τους διευθυντές των σχολείων μπορεί να γίνει και να δούμε πόσα είναι τα 
λειτουργικά έξοδα. 

Αρχοντάκη: Γίνονται ακόμη αιτήσεις από τους συλλόγους γι’ αυτό και δε μπορούμε να 
προϋπολογίσουμε πόσα θα εισπράξουμε.  

Θέρμανση έχει μόνο το 4ο Δημοτικό Σχολείο. Νερό φυσικά δε χρεώνουμε κι η 
κατανάλωση ηλεκτρικού ρεύματος είναι μηδαμινή.  

Έχω έρθει σε επικοινωνία με τους εκπροσώπους όλων των συλλόγων κι όλοι είναι θετικοί, 
δεν υπήρχαν αντιρρήσεις, γιατί το ποσό είναι πολύ μικρό.  

Η είσπραξη θα γίνει με τα διπλότυπα είσπραξης που έχουμε ως σχολική επιτροπή. 
Μαυροκεφαλίδης: Τα χρήματα αποδίδονται στη σχολική επιτροπή, η οποία θα έχει και την 

ευθύνη της είσπραξης.  
Αυτή τη στιγμή γίνεται μια αρχή και μια προσπάθεια για να μη μπαίνουν όλοι στα 

σχολεία. Στο κάτω-κάτω τα σχολεία ανήκουν στα παιδιά μας, στους δασκάλους και σε όσους 
υπηρετούν σε αυτά. Θα πρέπει να καταλάβουν ότι δε μπορούν να ζητούν πάντοτε τα πάντα 
δωρεάν. 

Γκαμπέσης: Για να είναι πλήρης η απόφαση που θα λάβουμε, πρέπει να προστεθεί μια 
παράγραφος που θα λέει: Η σχολική επιτροπή έχει τη διακριτική ευχέρεια να δίνει δωρεάν τις 



αίθουσες, σε περιπτώσεις που έχουν να κάνουν με κοινή ωφέλεια π.χ. αιμοδοσία. Να μην είμαστε 
απόλυτοι. 

Ασλάνογλου: Επειδή τα σχολικά κτίρια ανήκουν στο Δ.Βέροιας, θα μπορούσε να 
γνωμοδοτήσει η Δ.Κ. ή η κατά τόπους Τ.Κ., με τους όρους πάντα που θα ορίσει το Δ.Σ.  

Θα μπορούσε κι η Δ.Κ. Βέροιας να έχει από την πλευρά της λόγο, όσον αφορά την 
παραχώρηση χώρων σε συλλόγους. 

Γιαννουλάκης: Πενία τέχνας κατεργάζεται.  
Έρχεται θέμα αντιδήμαρχε, χωρίς να είναι ώριμο, χωρίς να έχετε απαντήσεις και 

καλούμαστε να πάρουμε μια απόφαση που πιθανόν να είναι λάθος. 
Λίγα χρόνια πριν ο Δήμος επιχορηγούσε τους συλλόγους με το 1% του προϋπολογισμού 

και σήμερα ερχόμαστε να επιβάλλουμε ένα ποσό 3€/ώρα προκειμένου να τους παραχωρήσουμε 
ένα χώρο. Γι’ αυτό ρώτησα πόσα χρήματα θα εισπραχθούν με αυτή τη διαδικασία. Αξίζει τον 
κόπο; 

Είμαι σίγουρος ότι θα γίνουν αδικίες. Κάποιοι σύλλογοι εισπράττουν συνδρομές, κάποιοι 
όχι. Πρέπει να έρθει πιο ολοκληρωμένο το πλαίσιο για να ξέρουμε κι εμείς τι θα ψηφίσουμε. 

Μελιόπουλος: Ξεκινώντας την τοποθέτησή μου να πάω λίγο πιο πίσω, στην αύξηση των 
τελών ύδρευσης. Δεν είναι άσχετο Πρόεδρε, γιατί ερχόμαστε να επιβάλλουμε τέλος, έτσι το 
ονομάζω, χρήσης αιθουσών από τους συλλόγους.  

Αμφιβάλλει κανείς για αυτό που λέμε εμείς ότι ο Δ.Βέροιας γίνεται ένας φορομπηχτικός 
μηχανισμός;  

Και τι θα γίνει τώρα; Το ποσό αυτό που θα μετακυλιστεί; Σαφώς στους γονείς. 
Όπως είπε σωστά κι ο κ.Γιαννουλάκης, πριν λίγα χρόνια επιχορηγούσαμε τους συλλόγους 

και τώρα οι γονείς μέσω των συλλόγων θα επιχορηγούν τη σχολική επιτροπή για να καλύπτει τα 
έξοδα των σχολείων. 

Σε κάθε περίπτωση ανοίγει ο δρόμος να παραχωρούνται οι αίθουσες και σε άλλους. Αφού 
μπήκε κοστολόγιο κ.Μαυροκεφαλίδη αυτή θα είναι η συνέχεια. Γι’ αυτούς τους λόγους, εμείς ως 
«Λαϊκή Συσπείρωση» δε μπορούμε να είμαστε υπέρ αυτού του επιπλέον χαρατσιού που θα μπει 
στους δημότες. 

Κοστογλίδου: Θα ήθελα να τοποθετηθώ καθ’ ότι είμαι μέλος της σχολικής επιτροπής 
Β΄/θμιας εκπαίδευσης, όπου έγινε μια παρόμοια συζήτηση. Ήμουν κι είμαι αρνητική να μπει ένα 
επιπλέον κοστολόγιο σε αυτά που ήδη ο νόμος προβλέπει. 

Ο αντίλογος είναι ότι πολλές φορές τα έξοδα για θέρμανση ή για το ηλεκτρικό ρεύμα δεν 
εισπράττονται, κάτι όμως που είναι αποκλειστική ευθύνη των σχολικών επιτροπών. Σε αυτή τη 
δύσκολη συγκυρία θεωρώ ότι είναι μεγάλο το ποσό που επιβάλουμε, πέραν των υπολοίπων 
εξόδων που είναι υποχρεωμένοι να πληρώνουν οι σύλλογοι.  

Εμένα με βρίσκει σύμφωνη να γίνει ένα κοστολόγιο του ηλεκτρικού ρεύματος για κάθε 
σχολικό ακίνητο κι αυτά αποκλειστικά να εισπράττονται. Εγώ θα ψηφίσω λευκό. 

Β.Παπαδόπουλος: Επειδή ειπώθηκαν πολλά για χαράτσια, χρεώσεις, ενοίκια, οι φθορές 
που προκαλούνται στα δάπεδα, στους τοίχους και γενικότερα στους χώρους των εγκαταστάσεων, 
δεν μπορούν να προβλεφθούν. Όλα τα άλλα αναφέρονται στη νομοθεσία. 

Στο 1ο Δημ.Σχολείο για παράδειγμα, το δάπεδο του γυμναστηρίου έχει γεμίσει τρύπες και 
πρέπει να αλλαχθεί. Για τη φθορά αυτή φυσικά δεν ευθύνεται κάποιος σύλλογος, ούτε και 
συντελέστηκε σε μια ημέρα. Κάτι τέτοιο δε μπορεί να προβλεφθεί από τη νομοθεσία.  

Επομένως το ποσό των 3€/ώρα δεν είναι χαράτσι, αλλά ένα ελάχιστο ποσό ως 
αποζημίωση, για να μπορούν να γίνουν επισκευές σε αυτούς τους χώρους.  

Μπορούμε όμως να προβλέψουμε για συλλόγους και για εκδηλώσεις φιλανθρωπικού 
ενδιαφέροντος ή  αλληλεγγύης να μην εισπράττουμε αυτό το ποσό. 

Μωυσιάδης: Δυστυχώς συνάδελφοι, το Δ.Σ. δεν είναι έτοιμο να απαντήσει με ειλικρίνεια 
πόσο στοιχίζει αυτή η ώρα χρήσης. 3€; Και μετά τι; Για να σας πω ένα παράδειγμα, αν εμένα μου 
στοιχίζει 3€/ώρα συν την καθαριότητα, τη θέρμανση και το ηλεκτρικό ρεύμα 6€/ώρα κι έχω 50 
ώρες, τότε οδηγούμε το σύλλογο στην ενοικίαση ενός χώρου. Πρέπει να ξεκαθαρίσουμε το τοπίο. 
Πόσο επιτέλους θα κοστίζει μια ώρα χρήσης; Γι’ αυτό είπα ότι απαιτείται μελέτη, για να 
μπορούμε να πούμε το ακριβές ποσό, ώστε κάθε σύλλογος να παίρνει τις αποφάσεις του. 

Μαυροκεφαλίδης: Η κ.Αρχοντάκη είπε ότι επικοινώνησε με τους εκπροσώπους των 
συλλόγων που ζητούν αυτούς τους χώρους και συμφώνησαν για το ύψος του ποσού αυτού. Έχει 



λοιπόν και το συμβολισμό του αυτό το ποσό, ενώ αναλύθηκε που θα δαπανηθούν τα ποσά που θα 
εισπραχθούν. 

Η χρόνια χρήση του χώρου οδηγεί στη φθορά. Από την άλλη πλευρά, ο χώρος πρέπει να 
εξυπηρετεί τις ανάγκες του σχολείου και να είναι σε καλή κατάσταση. Αυτό σε κάποιο βαθμό 
διασφαλίζεται με αυτό το συμβολικό τίμημα από τους συλλόγους που κάνουν χρήση των χώρων. 
Δεν αντιλαμβάνομαι τους όρους που χρησιμοποιήθηκαν, όπως τέλος, χαράτσι κτλ. 

Έχω πλέον και μια άλλη ιδιότητα, αυτή του συνταξιούχου εκπαιδευτικού που επί 3,5 
δεκαετίες θήτευσε σε σχολεία. Νομίζω ότι μπορώ να εκφράζω και τον εκπαιδευτικό κόσμο. Όλα 
αυτά δεν έγιναν ούτε τυχαία, ούτε αποσπασματικά, αλλά έχοντας προηγουμένως μιλήσει με 
συναδέλφους εκπαιδευτικούς και των δύο βαθμίδων.  

 Άλλωστε η ΔΕΠ δέχτηκε μια εισήγηση από τη σχολική επιτροπή και μάλιστα για 5€/ώρα. 
Εμείς θεωρήσαμε ότι πρέπει να υπάρχει ένα τίμημα, κάτι που δέχτηκε κι ο καθηγητής κ.Μπέκης 
και μάλιστα είπε ότι αυτό το ποσό έχει τη σημασία του, για να καταλάβουν όλοι οι πολίτες που 
κάνουν χρήση ότι πρωτίστως ο χώρος αυτός ανήκει στα σχολεία.  

Βεβαίως, ο κ.Γιαννουλάκης πολύ σωστά είπε ότι έπρεπε να προηγηθεί μελέτη. Αν 
περιμένουμε να γίνουμε όλες οι μελέτες όμως δε θα τελειώσουμε ποτέ. 

Από την άλλη πλευρά δε θα υπάρχει ακαμψία, καταλαβαίνουμε όλοι ότι δε θα 
εφαρμόζουμε αυστηρά μια κατάσταση. 

Πρόεδρος: Συμφωνείτε με την εισήγηση της ΔΕΠ; 
Μέλη: Ναι. 
Αρνητική ψήφο έδωσαν οι δημοτικοί σύμβουλοι Α.Βασιάδης, Β.Γιαννουλάκης, 

Γ.Μελιόπουλος. 
Λευκή ψήφο έδωσαν δέκα (10) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Ι.Αγγέλογλου, Ν.Μωυσιάδης, 

Α.καγκελίδης, Ε.Γουναράς, Κ.Παναγιωτίδης, Α.Νεστορόπουλος, Κ.Κοστογλίδου, Γ.Σουμπέκας, 
Χ.Τσιούντας, Α.Παπαδόπουλος. 

Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την υπ’ αριθ. 17/2013 απόφαση της Δημοτικής Επιτροπής Παιδείας. 
2.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 
3.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 96 του Ν.3463/2006. 
 

Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 
 

Α) Καθορίζει από 1/10/2013 το συμβολικό χρηματικό ποσό των 3,00€/ώρα, ως τίμημα 
(αμοιβή) για την παραχώρηση της χρήσης σχολικών χώρων πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης σε 
συλλόγους, οργανισμούς, κ.α., για την κάλυψη των αναγκών τους. 

Εξαιρούνται οι σχολικοί χώροι που θα παραχωρούνται σε συλλόγους γονέων και 
κηδεμόνων, για τις ανάγκες υλοποίησης δημοτικών προγραμμάτων. 

Β) Το ανωτέρω ποσό θα καταβάλλεται στη Σχολική Επιτροπή Α΄/θμιας Εκπαίδευσης. 
Γ) Οι παραχωρήσεις σχολικών χώρων πρωτοβάθμιας εκπαίδευσης θα επιτρέπονται με τις 

παρακάτω προϋποθέσεις: 
7. Να μην παρεμποδίζονται η εύρυθμη λειτουργία και η διεξαγωγή εκδηλώσεων του 

σχολείου. 
8. Να φροντίσουν μετά την εκάστοτε χρήση να παραδίδονται οι χώροι τακτοποιημένοι 

και καθαροί, καθ' όλα έτοιμοι για τη λειτουργία του σχολείου.  
9. Να αναλάβουν να αποκαταστήσουν άμεσα οποιαδήποτε φθορά ή ζημία που έγινε 

κατά τη χρήση του, καταβάλλοντας σε κάθε περίπτωση και τις επιπλέον δαπάνες 
φωτισμού, θέρμανσης και ύδρευσης. 

10. Να τηρούνται κατά τη χρήση όλοι οι κανόνες ασφαλείας. 
11. Για τη φύλαξη και ασφάλεια των κτιρίων, υπεύθυνοι είναι οι πρόεδροι του κάθε 

συλλόγου, οργανισμού κλπ. 
12. Στις περιπτώσεις που ο σύλλογος, οργανισμός κ.α. δεν ανταποκρίνεται σε αυτές τις 

προϋποθέσεις και δημιουργεί προβλήματα λειτουργίας ή καθαριότητας, τους 
αφαιρείται το δικαίωμα χρήσης των σχολικών χώρων (Γ1/153/567/1-5-88 ΥΠΕΠΘ). 

 
 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  523 / 2013 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση συντάχθηκε 
το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 

 
 
 

 
 
 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Τηλέμαχος Χατζηαθανασίου 

 
 

Εμμανουήλ Γουναράς 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Θ. Θεοδωρίδης  Σ. Ασλάνογλου  
Γ. Μιχαηλίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Β. Σταυροπούλου   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Ε. Αρχοντάκη  Χ. Δουλγερίδου  
Π. Παυλίδης  Α. Βοργιαζίδου  
Θ. Αγγελίνας  Ι. Παπαδόπουλος  
Λ. Πουλασουχίδης     
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Α. Δέλλας     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Κ. Κοστογλίδου     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Γ. Σουμπέκας     
Κ. Παναγιωτίδης     
Δ. Γκέκα     
Α. Παπαδόπουλος     
Σ.  Κουμτσίδης     
Α. Βασιάδης     
Γ. Μελιόπουλος     
Ι. Αγγέλογλου  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  21-10-2013 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

  
  
  
  
  
  
  
  


